
 
 

Po Dunaju »Dunaj« 

 

 

 

1. Kratek nagovor dekanje,  izr. prof. dr. Marjane Merkač Skok 

 

Iskrena hvala za vašo prijetno druţbo v dneh strokovne ekskurzije na Dunaj, ki jo je FKPV v 

sodelovanju z Mednarodnim inštitutom za turizem in z Relaxom organizirala za svoje 

študente in učitelje programa Turizem. 

 

Vtisov, koristnih informacij, novih idej, priloţnosti in kontaktov ne bomo kmalu pozabili. 

Gostitelji so nas vse povabili k sodelovanju. Izkoristite to in se jim oglasite, z E-mailom v 

obliki zahvale, vprašanja, povpraševanja ali povabila. 

 

V pričakovanju vaše povratne informacije in vaše promocije tovrstnih dogodkov med študenti 

vas prisrčno pozdravljam in se veselim vaših pisnih vtisov in sugestij. 

 

Celje, 12 januar 2011 

 

 

2. Razmišljanja in paberkovanja v zvezi s strokovno ekskurzijo študentov in 

predavateljev turizma FKPV na Dunaj. 

 

 

Mag. Dušan Luin: »Zakaj ekskurzije?«  

 

Turizem je zelo kompleksna in ţiva ter stalno spreminjajoča se dejavnost. Da jo resnično 

spoznamo je moramo tudi osebno doţivljati in se na ta način dokopati do svojih lastnih 

spoznanj. Zato je pri študiju turizma tako pomembno, da študentje poleg dobrih teoretskih 

osnov in študijskih primerov, spoznavajo ta druţbeni in ekonomski fenomen tudi kot aktivni 

udeleţenci tega procesa.  

 

Delo v turizmu ni samo delo, je precej več, je poklic. Pri delu v turizmu uţivajo vsi, ki so za 

ta dela poklicani. Turizem veliko zahteva,  vendar tudi zelo veliko daje. Za turizem moraš 

imeti znanje, kondicijo in srce. Če hočeš biti del njega, ga moraš imeti enostavno rad, mu 

pripadati. Kdor je enkrat zapisan turizmu bo nesrečen, če bo prisiljen delati v drugih delovnih 

okoljih. V turizmu resnično velja, da moraš dobro obvladati stroko, vse početje preţeti z 

visokimi merili poslovne etike in v izvedbo dati maksimalno mero navdušenja in strasti. To je 

nuja in istočasno ključ uspeha.  

 

Iz teh spoznanj je izpeljana tudi usmeritev študija turizma na FKPV. Sodobne teoretske 

vsebine se ţeli čim bolj podpreti tudi s praktičnimi usposabljanji. Strokovne ekskurzije so del 

te študijske nadgradnje.  

 

Prva v vrsti mednarodnih ekskurzij v programu Turizem na FKPV je bila ekskurzija na Dunaj.  

Bila je zelo dobro načrtovana in izvrstno izvedena. Začrtal jo je mag. Janez Sirše, ki ima v 

strokovnih avstrijskih turističnih krogih veliko kontaktov, zato smo lahko spoznali tudi tiste 



vsebine, do katerih bi se zelo teţko, če sploh, dokopali. Tudi turistična agencija Relax je svojo 

vlogo izvrstno izvedla. 

 

Lahko pa tudi s ponosom rečemo, da je FKPV v vseh teh krogih pustila izjemen vtis. 

Poimenske tiskane zahvale, ki jih je dekanja podelila osebam, ki so nam posvetile svoj čas, 

informacije in prijaznost, bodo še dolgo krasile stene teh uglednih ustanov in promovirale 

našo fakulteto. Z drobnimi  spominski s poudarjeno in dragoceno osebno noto, pa si je FKPV 

ustvarila dolgoročne kontakte, koristne tako za fakulteto kot za študente.  

 

Spoznali smo, kako Avstrija zelo resno jemlje turizem. Niso nam skrivali problemov.  

Predstavili so nam tudi, kako jih bodo odpravili in na kakšen način ponovno oţivili turistično 

povpraševanje. Podrobno smo spoznali vrsto hotelov, ter njihove produktne, cenovne in 

trţenjske politike. Zanimivo je bilo primerjati sobe od visoko tradicionalnih do absurdnih. 

Tudi turistično univerzo so povzdignili na raven študija visoke mednarodne diplomacije. 

Upravljati s turizmom verjetno pomeni bistveno več, kot si mi sploh znamo predstavljati. Gre 

za strateške naloţbe v nove razvojne vire.  

 

Slovenski turistični, kulturni in gospodarski predstavniki so nam znali slikovito predstaviti 

pomen in način delovanja teh slovenskih ustanov na Dunaju. Kar zrastel nam je ponos, ko 

smo spoznali, da je v preteklosti delovalo na Dunaju veliko uglednih in svetovljanskih 

Slovencev, o katerih doma skoraj nismo vedeli da so obstajali. Ţe številka o štiridesetih 

slovenskih rektorjih Dunajske univerze nam lahko vzame dih, ko pa zvemo, da je bil celo prvi 

dunajski škof Slovenec Sladkonja, pa še bolj. Brez Fabianija in Plečnika Dunaj tudi fizično ne 

bi bil tak kot je. Ko vidimo sodobno kulturno dogajanje v študentskem in kulturnem centru 

Korotan, pa lahko samo občudujemo vso to ustvarjalno energijo sodobnih slovenskih 

navdušencev na Dunaju. Tudi sedaj študira na Dunaju veliko slovenskih študentov. Dunaj je 

Dunaj.  

 

Vsekakor bi si ţeleli, da je strokovnih ekskurzij čim več, da so dobro pripravljene in vsaka s 

svojim jasnim študijskim ciljem, vendar treba upoštevati omejitve, ki so tako časovne kot 

osebno finančne. Sistem študijske prakse, ki se pripravlja bo tovrstno študijsko dejavnost 

študentov podrobneje ovrednotil. Ţelimo si, da naši študentje sami spoznajo, da le s 

poglobljenim spoznavanjem študijske prakse pridejo do pravega in uporabnega znanja in na ta 

način hitreje do zaposlitve. Vodstvo fakultete razume te zahteve sodobnega turističnega 

študija, zato smo mu lahko učenci in tudi učitelji resnično hvaleţni.  

 

Strokovne ekskurzije FKPV na Dunaj se je udeleţilo tudi nekaj predavateljev s področja 

turizma, ki so strnili svoja videnja in razmišljanja v spodnjih kratkih prispevkih.  

 

 

Mag. Žarko Mlekuž: »Strokovna ekskurzija študentov turizma FKPV na Dunaj« 

 

 

Moja ocena ekskurzije je zelo pozitivna: bila je dobro organizirana, program zanimiv in 

koristen.  

 

1. Na obisku gospodarske zbornice se mi zdi najbolj pomembnih nekaj informacij:  

- Avstrija se ţeli na srednji rok pozicionirati kot bolj dinamična k naravi usmerjena 

turistična destinacija in v tej smeri dograjevati svoj imidţ, v podobno smer pa se 

podaja tudi Slovenija, zato bi bilo potrebno to upoštevati pri nastajajoči trţni strategiji 

turizma Slovenije. 



- Avstrija vedno več pozornosti in sredstev namenja trţenju in promociji preko zelo 

široke palete elektronskih socialnih mreţ, v Slovenji na tem področju zelo zaostajamo! 

 

2. Posrečen je bil izbor ogleda hotelov, različnih kategorij, začenši z najprestiţnejšim 

hotelom Sofitel, za katerega se ne morem znebiti vtisa, da je bolj namenjen 

arhitektovim ambicijam, kot pa potrebam gostov. No, poiskali bodo najbrţ prav 

posebne ciljne skupine, ki so doţivele ţe marsikaj, samo še črne sobe ne (ali morda 

popolnoma bele). Drugi hoteli, ki smo jih videli, so primerljivi s slovenskimi, toda 

njihove cene povedo, kako pomembno je, kje  je hotel lociran (mikrolokacija) in kako 

privlačna je destinacija, v kateri se hotel nahaja (Dunaj). Glede na to, da ima Accor 

poslovne interese tudi v Sloveniji in zanimiv poslovni model za človeške vire, bi bilo 

zelo smiselno z njimi nadaljevati razgovore. 

 

3. Primer Turistične univerze »Modul« se mi zdi zanimiv iz dveh vidikov: majhno 

število študentov, ki omogoča visoko kakovost študija in mednarodni značaj šole 

(študenti iz velikega števila drţav), ki je za študente zanimiv in koristen. Dobro imajo 

razvit program trajnostnega razvoja turizma – veljalo bi ga podrobneje preštudirati in 

glede na ugotovitve mogoče vzpostaviti  konkretnejše delovne kontakte z nosilci tega 

področja. 

 

 

4. Spoznati Korotan in Slovence, ki ţivijo na Dunaju, je bilo silno zanimivo in koristno, 

kakor tudi ogled središča Dunaja, kjer so pustili svoj pečat znani Slovenci. Tak 

program zelo sodi v okvir strokovne ekskurzije – krepi samozavest, narodno in 

kulturno identiteto, brez katere tudi ni kakovostnega turizma.  

 

      In kako naprej? 

 

 Izkoristiti je potrebno kontakte, ki smo jih vzpostavili povsod, kjer  lahko prispevajo k 

razvoju FKPV. 

 Strokovne ekskurzije naj postanejo redni in obvezni del študijskih programov in 

izpopolnjevanja predavateljev. 

 Strokovna ekskurzija naj bi imela 3 dele (tako kot popotovanje): 1. Priprava na 

ekskurzijo, kjer naj se vsak pripravi na ekskurzijo in naj definira, kaj ţeli z njo 

pridobiti 2. Izvedba ekskurzije 3. Analiza ekskurzije in aktivnosti, ki sledijo, glede na 

pridobljeno znanje, kontakte ... 

 

 

Fadil Mušinovič : »Ekskurzija FKPV na Dunaj – utrinki« 

 

 

"Pot, ki smo jo začeli, ne sme zarasti! Tako nekako bi začel svoj razmislek o prvi strokovni 

ekskurziji FKPV, program turizem. Ekskurzija na Dunaj, ki smo se je udeleţili predavatelji in 

študenti, nam je prinesla dosti novih zanimivih stvari in pogledov na turizem. V nas se je še 

bolj vzburila vnetost za delo in razvoj naše fakultete. Odprla se nam je pot za sodelovanje s 

svetovno znanimi hotelskimi verigami in moţnost usposabljanja naših študentov. Vse, kar 

smo začeli, je dobro, a je po tej ekskurziji lahko še boljše. Zato se je resnično potrebno 

zahvaliti vodstvu fakultete, da te stvari podpirajo in jih spodbujajo. Vsekakor pa ne smemo 

pozabiti tudi na naše študente in študentke, ki so vnemo spremljali in poslušali naše 

spremljevalce. Predavateljem je zagotovo zasijala kakšna nova lučka in bo osvetlila novo 

idejo. In za zaključek: "Naj lučke, ki so zasvetile v naših glavah osvetljujejo našo zastavljeno 

pot, ki nas bo popeljala med najboljše!" 



 Tatjana Rijavec: »Polni vtisov, spoznanj in doživetij na poti domov«  

 

Nahajamo se v toplem in varnem okrilju avtobusa, ki odločno brzi proti Sloveniji. Dan se je 

umaknil zgodnjemu večeru in čeprav zunaj na drobno prši in sta za nami dva zelo naporna 

dneva, je čutiti v zraku med udeleţenci radoţivo in veselo razpoloţenje. V ozadju se sliši 

navdihujoče kramljanje o vizijah in novih idejah, ki se nam utrinjajo po bogatih, ravnokar 

doţivetih trenutkih na Dunaju, kjer smo  še pred kratkim stopali po stopinjah naših prednikov 

in so se naši koraki dotikali razkošnih stvaritev zgodovine ter sodobnih ekstravagantnih 

doseţkov, mogočnih stavb namenjenih današnji sodobnosti. Nekateri med nami, v tiho 

brnečem avtobusu, ki hiti proti domu, so se umaknili globoko v svoje misli, horizonte 

brezmejnih razseţnosti, kjer se ţe rojevajo vizije, ki jih morda ţe peljejo poslovnemu uspehu 

nasproti. 

 

Še pred nekaj trenutki smo se tiho sprehajali drug ob drugem po stopinjah zgodovine, kjer so 

naši predniki ustvarjali še danes navdihujoče stvaritve. Slišali smo, da je bilo kar 40 rektorjev 

Dunajske univerze slovenskega rodu, da so bili zasluţni in svetovno znani slovenski 

ustvarjalci v marsikaterih pomembnih strokah in, da so številni naši sodobni rojaki tudi še 

danes prisotni med priznanimi dunajskimi ustvarjalci. 

 

Opazovala sem naše strumne mladenke in mladeniče, kako vedoţeljni, s spoštljivo 

pozornostjo, tiho  stopajo drug za drugim, skoncentrirani na vse podrobnosti številnih novih 

vsebin, kako so globoko zatopljeni vsak v svoje misli, srkajo nova znanja in kako ţar njihovih 

oči odstira neštete stvaritve brezmejne mladostniške ustvarjalnosti, ki se ţe rojevajo v nove 

izzive.  

 

Stali smo na številnih stopinjah naših prednikov, ki so pisali zgodovino stvaritev in v zraku 

med mladimi je bilo čutiti vprašanje ali bomo morda tudi mi tukaj prisotni prav na tem mestu 

pisali zgodovino? Jaz iskreno verjamem, da ja, vse moţnosti so na dlani, izkoristimo jih … 

 

 

Namesto zaključka kratka zahvala 

 

Spoštovana dekanja izr. prof. dr. Marjana Merkač Skok! 

  

Zahvaljujem se za poslano zahvalno pismo ob zaključku strokovne ekskurzije na Dunaj, še 

bolj se zahvaljujem za povabilo in moţnost, da sem bila zraven, ţal zaradi obveznosti ne čisto 

do konca. Zame je bilo zelo poučno, prijetno, druţabno, skratka nepozabno! 

  

Iskrena hvala tudi vsem udeleţencem za prijetno druţenje! 

  

Z lepimi pozdravi iz Ptuja, 

  

  

Slavka Gojčič 


